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PROTOKÓŁ  Nr XXIII/2013 

SESJI  RADY  GMINY  BOĆKI 
z dnia 27 listopada  2013 roku 

 
 odbytej w Gminnym Ośrodku Kultury w Boćkach, pod przewodnictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Pana Krzysztofa Bazylewskiego. 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 10
00 

, a zakończono o godz. 11
45 

Stan Rady   - 15 

Obecnych    - 15 

Radni obecni na Sesji: 

 

1. Bazylewski Krzysztof   8. Oliwniak Agnieszka 

2. Derehajło Teresa               9. Korniluk Andrzej 

3. Góralczyk Eugeniusz              10. Piotrowska krystyna 

4. Jakimiuk Anatol    11. Tuszewicki Eugeniusz 

5. Jakubowski Karol               12. Wietoszko Wiesława Teresa          

6. Roszkowski Tomasz                                  13. Radziwił Agnieszka 

7. Lasecka Danuta                14. Rzepniewski Paweł 

                                                                        15. Zienczuk Leszek 

                              

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

1. Derehajło Stanisław, Wójt 

2. Charyton Stanisław, Sekretarz Gminy 

3. Andrzejuk Mirosława, Skarbnik Gminy 

4. Sołtysi wsi 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Krzysztof Bazylewski przystąpił  do otwarcia obrad 

Sesji. Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach uczestniczy 15 radnych, obrady są 

prawomocne. Powitał radnych i przybyłych gości. Nadmienił, że porządek dzienny i projekty 

uchwał radni otrzymali. Zapytał czy ktoś ma  pytania lub uwagi do porządku. Uwag nie 

zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  proponowany porządek, 

który został przyjęty jednogłośnie: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad 

2. Przyjęcie protokołu obrad  XXII Sesji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok  

4. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości   

5. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 

6. Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2014  rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy rondu położonemu w miejscowości Boćki 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutu Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Boćkach 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Planu Odnowy Miejscowości Jakubowskie 

11. Informacja w sprawie analizy oświadczeń majątkowych za 2012 rok 

12. Informacja Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym i z realizacji uchwał Rady 

13. Sprawy różne 
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14. Interpelacje i zapytania radnych 

15. Odpowiedzi Wójta na wnioski i interpelacje 

16. Zamknięcie obrad sesji 
 

Ad pkt 2.  
Przewodniczący Rady Gminy nadmienił, że protokół z XXII Sesji był wyłożony do wglądu 

na 7 dni przed Sesją i do czasu otwarcia niniejszej Sesji,  zapytał czy są  jakieś uwagi lub 

pytania. Uwag nie zgłoszono. Przewodniczący poddał pod głosowanie  przyjęcie protokołu z 

obrad XXII Sesji Rady Gminy „za” – oddano 15 głosów /przyjęto jednogłośnie/ . 

 

Ad pkt 3. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Powiedziała, że zwiększa się dla szkoły 

środki finansowe pozyskane z wynajmu sali i przeznacza się je na zakup tablicy 

interaktywnej. Aktualizuje się załącznik "Wydatki na programy i projekty realizowane ze 

środków pochodzących z funduszy strukturalnych i Funduszu Spójności w 2013 roku". 

Zwiększa się udział własny w projektach "Remont Świetlicy wiejskiej w miejscowości 

Krasna Wieś" oraz "Remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Starowieś" - celem 

dokończenia projektów. Dostosowano kwoty do potrzeb na zadaniu "Przebudowa drogi Sielc 

- Siedlece do drogi powiatowej Siekluki" 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni mają uwagi lub pytania do projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie gminy . Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie; 

 

Uchwała Nr XXIII/153/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku  sprawie  

zmian w  budżecie Gminy Boćki na 2013 roku 

Podjęta jednogłośnie – w głosowaniu udział wzięło 15 radnych - „za” oddano 15 głosów 

 

Ad pkt 4 i 5 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że na temat określenia wysokości stawek 

podatkowych na rok 2014, komisje Rady pracowały na posiedzeniach i w tej sprawie 

przedłożyły wniosek, który odczytał w całości. (wniosek komisji w załączeniu do protokołu). 

Komisje Rady Gminy proponują przyjąć następujące założenia przy ustalaniu stawek podatkowych 

na 2014 rok: 

1. Do naliczenia podatku leśnego wysokość ceny drewna tartacznego przyjąć w 

wysokościach ustalonych przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego tj.171,05 zł za 

1 m
3 

 drewna. 

2. Do naliczenia podatku rolnego przyjąć cenę żyta ogłoszoną w komunikacie Prezesa GUS 

w kwocie 69,28 zł/q 

3. Stawki podatku od nieruchomości na rok 2014 proponuje się przyjąć w wysokościach 

stawek roku 2013 podwyższone o wskaźnik wzrostu 0,9%, a mianowicie: 

1)  od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

sklasyfikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,89 zł od 1 m
2
 powierzchni, 

b)     pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni    wodnych - 

4,56 zł od 1 ha powierzchni, 

c)   pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,46 zł od 1 m
2
 

powierzchni, 

      2)  od budynków lub ich części 

a) mieszkalnych - 0,56 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 
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b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 

23,03 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym - 10,75 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń - 4,68 

zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 6,56 zł od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej 

   3)  od budowli - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt 3 i ust. 3-7  

ustawy o podatkach i opłatach lokalnych. 

4. Podatek od środków transportowych na 2014 rok: 

1) obecnie obowiązujące w 2013 roku roczne stawki podatku od środków 

transportowych na 2014 rok przeliczyć i  zwiększyć o wskaźnik wzrostu tj.0,9%. 

 

Wniosek komisji przedłożono również Podlaskiej Izbie Rolniczej, która wydała pozytywną 

opinię w tej sprawie. Przewodniczący odczytał opinię. 

Przewodniczący powiedział, że projekty uchwał przygotowano zgodnie z wnioskiem komisji, 

zapytał czy są uwagi lub pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący 

odczytywał kolejno projekty uchwał i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr XXIII/154/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Podjęta większością głosów: „za” – oddano 13 głosów,  przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 

2 głosy. 

Uchwała Nr XXIII/155/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Podjęta większością głosów: „za” – oddano 13 głosów,  przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 

2 głosy. 

 

Ad pkt 6 

Projekt uchwały omówił Sekretarz Gminy. Powiedział, że trzeba uchwalić roczny program 

współpracy z organizacjami pozarządowymi, dotychczas z programu tego korzystał tylko 

klub piłkarski Bocian, natomiast w roku przyszłym zespół Klekociaki  zamierza ubiegać się o 

środki na monografię gminy.  

Na realizację Programu na rok 2014 planuje się środki finansowe w wysokości 60.000 zł 

Celem Programu jest efektywne wykorzystanie społecznej aktywności w zaspokajaniu 

zbiorowych potrzeb mieszkańców Gminy i umacnianie partnerstwa między samorządem 

a organizacjami pozarządowymi. Określa się zadania priorytetowe na które można ubiegać się 

o środki na ochronę i promocję zdrowia, upowszechnianie kultury fizycznej i sportu, na 

dziedzictwo kulturowe i kultywowanie lokalnej tradycji oraz na działania na rzecz osób 

niepełnosprawnych i rodzin z niepełnosprawnością. Współpraca gminy z organizacjami 

między innymi polega na zasadzie pomocniczości i partnerstwa. Gmina traktuje organizacje 

pozarządowe jako równoprawnych partnerów w definiowaniu problemów społecznych, w 

określaniu sposobów ich rozwiązywania oraz realizacji zadań publicznych. Gmina wspiera 

lub powierza organizacjom pozarządowym realizację zadań własnych, a organizacje 

pozarządowe zapewniają ich wykonanie w sposób ekonomiczny, profesjonalny i terminowy. 
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Przewodniczący zapytał czy są pytania do tego projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr XXIII/156/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

przyjęcia Programu współpracy Gminy Boćki z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie na 2014 rok 

Podjęta jednogłośnie „za” – oddano 15 głosów 

 

Ad pkt 7 

Głos zabrał Radny Pan Tomasz Roszkowski, powiedział że wypełniając wolę wyborców, 

mieszkańców Bociek, składa wniosek o nadanie nazwy rondu u zbiegu ulic Brańskiej, 

Świętojańskiej, Starosielskiej, Pustej i Ogrodowej w miejscowości Boćki imieniem 

Pierwszego Wojewody Podlaskiego, a mianowicie „Rondo Jana Sapiehy”. 

Przewodniczący zapytał czy są pytania w tym temacie. Pytań nie zgłoszono. Przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr XXIII/157/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

nadania nazwy rondu położonemu w miejscowości Boćki 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano – 15 głosów 

 

Ad pkt 8 

W tym temacie głos zabrał Sekretarz Gminy, powiedział że zmieniły się przepisy i należało 

zaktualizować Statut Gminnej Biblioteki Publicznej w Boćkach. Aby nie wprowadzać zmian, 

proponuje się poprzedni Statut uchylić, a uchwalić nowy. Prowadzenie działalności 

kulturalnej w tym i biblioteki jest zadaniem własnym gminy. Biblioteką zarządza Kierownik, 

który reprezentuje ją na zewnątrz i odpowiada za prawidłowe jej funkcjonowanie. Kierownika 

Biblioteki powołuje i odwołuje Wójt w trybie i na zasadach określonych w ustawie o 

organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej. Biblioteka  prowadzi samodzielną 

gospodarkę finansową na zasadach ustalonych dla instytucji kultury. Za całość gospodarki 

finansowej Biblioteki odpowiada Kierownik. Określone obowiązki z zakresu gospodarki 

finansowej i rachunkowości Kierownik może powierzyć innym pracownikom Biblioteki. 

Działalność Biblioteki finansowana jest z dotacji przekazywanej przez Gminę po złożeniu 

zapotrzebowania przez Kierownika, a także z dochodów własnych, darowizn od osób 

fizycznych i prawnych oraz innych źródeł. Podstawą gospodarki finansowej Biblioteki jest 

plan finansowy ustalony przez Kierownika  z zachowaniem wysokości dotacji Gminy Boćki 

sporządzony zgodnie z przepisami prawa dotyczącymi finansów publicznych. 

 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do projektu statutu biblioteki. Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr XXIII/158/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

nadania Statutu Gminnej Bibliotece Publicznej w Boćkach 

Podjęta jednogłośnie – „za” oddano – 15 głosów 

 

Ad pkt 9 

Wójt powiedział, że od pół roku realizowana jest ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w 

gminach. Po analizie wpływu opłat od mieszkańców i po przeliczeniu wydatków związanych 

z realizacją ustawy już jest wiadomo, że środków brakuje i trzeba podwyższyć wysokość 

opłaty minimum do 9 zł od osoby za odpady selektywnej zbiórki. Zgodnie z ustawą do 
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kosztów zalicza się nie tylko usługę odbioru odpadów, ale również koszty zatrudnienia i 

wynagrodzenia pracownika, komornika, utworzenie punktów stałych, likwidacja dzikich 

wysypisk śmieci. Dlatego też Wójt przedkłada projekt uchwały ze stawką 9 zł od osoby za 

odpady segregowane i prosi o jej podjęcie. Komisje Rady Gminy na posiedzeniu projektu 

uchwały nie przyjęły, odrzuciły. 

Pani Krystyna Piotrowska zabierając głos powiedziała, żeby dla rodzin wielodzietnych 

zastosować ulgi w opłatach, sprawa następna to jeżeli ustawa nakazuje tworzenie stałych 

dodatkowych  punktów, jej zdaniem wystarczy utworzyć jeden punkt na gminie. 

Pani Sołtys wsi Nurzec wypowiadała się, że  opłata 7 zł od osoby powinna wystarczyć, 

ponieważ jest to dużo, obecnie miesięcznie płaci się więcej niż poprzednio za kwartał. 

Pan Szerszeń Henryk, zapytał dlaczego musiał płacić jeżeli przez długi okres nie miał 

pojemników tylko same worki. 

Pan Wójt odpowiedział, że płaci się za odbiór śmieci, a nie za pojemniki. 

Pan Wierciński Czesław mówił, że pojemniki są puste, nie ma śmieci, proponował odbiór co 

drugi miesiąc, to byłby tańszy koszt. 

Wójt  odpowiedział, że nie można tak zrobić. 

Pan Krzysztof Bazylewski mówił, że jego zdaniem należy utrzymać dotychczasową 

wysokość opłaty, ponieważ jest to duży koszt rodzinom o większej liczbie osób, jest również 

za tworzeniem tylko jednego stałego punktu  na gminie.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddawał pod głosowanie: 

 

Uchwała Nr XXIII/159/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania 

wysokości tej opłaty 

– „za” oddano – 0 głosów, przeciw – 13,  wstrzymało się – 2 głosy. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w wyniku przeprowadzonego głosowania 

uchwała nie została podjęta. 

Ad pkt 10 

Pan Wójt powiedział, że w załączniku do uchwały Nr XXII/149/2013 Rady Gminy Boćki 

podjętej na Sesji w dniu 29 lipca w punkcie 6 należy dokonać opisu i charakterystyki 

obszarów o szczególnym znaczeniu dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców, sprzyjających w 

nawiązywaniu kontaktów społecznych, ze względu na ich położenie oraz cechy funkcjonalno-

przestrzenne. 

W punkcie tym dokonuje się następującego zapisu "do obszarów o szczególnym znaczeniu 

dla zaspokojenia potrzeb mieszkańców, sprzyjających nawiązywaniu kontaktów społecznych, 

ze względu na ich położenie oraz cechy funkcjonalno – przestrzenne w miejscowości 

Jakubowskie można zaliczyć teren przylegający do świetlicy wiejskiej. Jest miejscem 

plenerowych spotkań społeczności lokalnej o zasięgu lokalnym, podczas których całe rodziny 

mogą się swobodnie bawić. Teren jest bezpieczny – znajduje się z dala od ruchliwej drogi 

głównej i atrakcyjny dla dzieci. Organizuje się tutaj dużo imprez kulturalnych i 

rozrywkowych. Budynek świetlicy to również ważne miejsce dla mieszkańców sołectwa. 

Mieszkańcy wsi spotykają się w świetlicy podczas różnych uroczystości, tj. choinka, 

Sylwester i innych uroczystościach lokalnych. W tradycji wsi ukształtowało się zachowanie 

zbiorowe mieszkańców polegające na spontanicznych spotkaniach po zakończonych 

zebraniach wiejskich czy też nabożeństwach w kościele. Ludzie spotykają się w małych 

grupach i rozmawiają". 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są uwagi lub pytania w tym temacie. Pytań nie 

zgłoszono. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddawał pod głosowanie: 
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Uchwała Nr XXIII/159/2013 Rady Gminy Boćki z dnia 27 listopada  2013 roku w sprawie 

zatwierdzenia zmian w Planie Odnowy Miejscowości Jakubowskie 

- podjęta jednogłośnie "za" oddano 15 głosów 

 

Ad pkt 11 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał analizę oświadczeń majątkowych dokonaną przez 

Przewodniczącego Rady Gminy w stosunku do radnych, Wójta Gminy w stosunku do 

pracowników, oraz analizę przeprowadzoną przez Urząd Skarbowy w Bielsku Podlaskim. 

(Informacje w załączeniu do protokołu). 

Ad pkt 12 

Wójt Gminy poinformował o realizacji uchwał Rady Gminy oraz o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że szpital w Bielsku Podlaskim wystąpił z pismem o udzielenie 

wsparcia finansowego dla szpitala m.in. na remont prosektorium. 

Pani Piotrowska Krystyna powiedziała, że co roku piszą i otrzymują, dwa lata wstecz 

przyznano 50 tys zł na remont oddziału wewnętrznego.  

W dyskusji radni nie chętnie wypowiadali się za udzieleniem wsparcia dla szpitala, podjecie 

decyzji postanowiono odłożyć do najbliższego posiedzenia komisji Rady. 

Pan Wójt powiedział, żeby mieszkańcy zgłaszali się na badania projektowe, najlepiej 

zbiorowo całą wsią, Wójt udostępni autobus na dojazd, tylko trzeba wcześniej uzgodnić 

termin. Wieś Jakubowskie i Sielc jeździli zbiorowo na badania. 

Ad pkt 13 

Pan Sekretarz Gminy poinformował, że na wniosek radnych zgłoszony na posiedzeniu 

komisji, zostało wysłane do Ochrony Środowiska w Białymstoku zaproszenie o przybycie na 

obrady Sesji, w sprawie omówienia szkód wyrządzanych przez bobry na użytkach rolnych. 

Przyszła odpowiedź, że dziękują za zaproszenie ale ze względu na nawał obowiązków 

służbowych nie mogą przybyć na Sesję. Poinformowali, że na stronie internetowej można 

pozyskać informacje dotyczące odszkodowań za szkody wyrządzone przez bobry. 

Poprzednim razem, na zaproszenie na Sesję, udzielono podobnej odpowiedzi. Sekretarz 

nadmienił, że ten problem istnieje od lat, co roku się pisze i zaprasza, ale nie chcą rozmawiać 

w sprawie bobrów  i udzielają odmownych odpowiedzi. 

Pani Sołtys wsi Nurzec powiedziała, że niektórzy rolnicy złożyli do Dyrekcji wnioski, że 

bobry zniszczyły drzewa i użytki rolne, skutkiem czego było zalanie łąk. Wszystkie wnioski 

załatwili pozytywnie i wypłacili odszkodowanie z zniszczone drzewa i za siano. 

Pan Tomasz Roszkowski mówił, że za CPN w Bockach, bobry zniszczyły dojazdową drogę 

do łąk, grozi to niebezpieczeństwem i wypadkiem drogowym. 

Pani Teresa Derehajło powiedziała, że drogi uszkadzają nie tylko bobry, ale sami rolnicy 

również, podczas orki na polu, zaorują część gruntu należącego do drogi. 

Pan Bujno Waldemar powiedział, że radni przyjmują protokoły z Sesji ale ich nie czytają. 

Pani Sołtys wsi Nurzec poruszyła temat nieprawidłowości występujących w budowie 

przydomowych oczyszczalni ścieków. 

Pan Wójt powiedział, że o tym wie i kieruje na kontrolę elektryków i technologów. 

Ad pkt 14 i 15 

Wniosków radni nie zgłosili. 

Ad pkt 16 

Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady Sesji. 

Protokołował: Helena Kłosińska 

Przewodniczący Rady Gminy 

Krzysztof Bazylewski 

 


